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Sbohem horkému létu

Parní vlak Šlechtična zavítal v době Chodských slavností i na nádraží
v Koutě na Šumavě.  OÚ Kout na Šumavě

Pocinovické hry jako rozloučení s prázdninami na koupališti v Pocinovi‑
cích. Marie Homolková

U kapličky sv. Václava rodiny Mrázových slavnostně požehnal Křížové ces‑
tě Smržovice–Branišov biskup plzeňské diecéze Mons. Tomáš Holub, který
celebroval mši, absolvoval křížovou cestu a jednotlivá zastavení připom‑
něl. Stovky poutníků k této události pozval spolek STOP kamenolomu
ve Smržovicích. (sh)

Při slavnostním zahájení školního roku 2024/2025 přivítal děti, především
prvňáčky, starosta městyse Václav Pergl a celý učitelský sbor. I letos zaplni‑
li prvňáčci dvě třídy, v každé z nich nově usedlo do lavic 15 dětí.  

Petr Dolejš
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Zajímavý kulturní program poskytl téměř
každý víkend Lomeček ve Starém Klíčově, kde
Zdeněk Zrůst tráví už 30 let. Připravil proto lé‐
to plné událostí, například taneční vystoupení
ZUŠ Domažlice – Mladí ladí muzikál, zahrál
David Kraus a Gipsy Brothers nebo Daniel Hůl‐
ka. V rámci oslav vystoupil i Chodský soubor
Mrákov a Malá tejnská dudácká muzika z Hor‐
šovského Týna. Nevšední zážitek si odnesli di‐
váci z představení Enigmatické variace aneb
Láska až za hrob v podání herců Martina
Stránského a Jana Maléře. Detektivní komedie
se odehrála na mole, plovoucím na hladině za‐
topeného lomu. Celý areál je vyhlášený, a to
nejen jako skvělé místo pro koupání, ale také
díky podvodní pozorovatelně, která je umístě‐
na pod hladinou.  Eva Květonová

Třicetileté léto v Lomečku

V pátek 30. srpna se ve Všerubech opět setkali senioři, tentokrát netradičně na
hřišti za kulturním domem. Přišla necelá šedesátka seniorů, na něž čekalo boha‑
té pohoštění, které připravil znamenitý šéfkuchař Zdeněk Borovička se svým tý‑
mem ZOD Mrákov, a. s. Slunečné odpoledne zpříjemnila báječná talk show s ná‑
zvem „Léčba smíchem“ v podání legendární Zuzany Bubílkové, prince na bílém
koni Miroslava Šimůnka a kokokokty Milana Pitkina. Program doplnil 33členný
Dětský soubor Mráček, který roztleskal a rozezpíval všechny přítomné. Za ne‑
skutečný výkon byly účinkující děti obdarovány sladkostmi z rukou legendár‑
ních hostů. Městys Všeruby

Léčba se Zuzanou Bubílkovou

Dne 4. ledna roku 1923
v prostoru lesního kom‐
plexu zvaného „Červený
vrch“ u obce Otov byl pyt‐
lákem zastřelen hajný
Max Thierl. 

Tento příběh je zpra‐
cován formou povídky
v knize vydané v roce
1936 spisovatele, lesní‐
ka Jacka Flora: Halali.
Vrah byl dopaden ještě
týž den. Událost, pro‐
běhla tiskem. Hajný byl
zaměstnancem na pan‐
ství Hanse hraběte Cou‐
denhove – Kalergi, který

založil početné pozůstalé
rodině účet s určitým obno‐
sem a vyzval lesní personál
ke sbírce na pomoc pozůs‐
talým.  V loňském roce pře‐
sně po sto letech od tragic‐
ké události odhalilo na mís‐
tě činu na Červeném vrchu
Myslivecké sdružení Daněk
Otov pamětní desku. Letos
v červenci vyšla kniha Jacka
(Jakuba) Flora znovu pod
titulem Halali. Publikace
vyšla díky snaze praneteře
J. Flora paní Hanky Hoff‐
mannové ze Stanětic. Je do‐
plněna o fotky, které mají

bezprostřední souvislost s povídkami.
 Poslední povídka Halali XX. věku, obsahuje
fotku odhaleného památníku na Červeném
vrchu. Křest této znovunarozené knihy pro‐
běhl za velké účasti zájemců o tohoto autora
11. září v Knihovně Boženy Němcové v Do‐
mažlicích. Kniha zahrnuje povídky ze života
hraběte Stadiona z Trhanova z roku 1913,
z koroptvích honů v oblasti Stanětic a Hří‐
chovic. Dále prezentuje příběh hon z Orlovic
a kolem Kouta na Šumavě. Na uvedeném kř‐
tu byla čestným hostem vnučka vzpomína‐
ného tragicky zesnulého hajného. Kniha byla
sepsána v době jeho služby na revíru na Pod‐
zámčí u Kdyně a vydaná v roce 1936. Kon‐
takt v souvislosti s uvedenou knihou: tel.
723 641 538 nebo email HoffmannovaHan‐
ka@seznam.cz. Přeji příjemné čtení skuteč‐
ných příběhů ze života panstva a lesního
personálu na zámku v Trhanově. 

Zdeněk Vejvoda

Halali – příběh zločinu a úcty

Tělovýchovná Jednota Slavoj Koloveč pozvala 21. srpna na
domácí hřiště své příznivce na 1. kolo MOL Cupu fotbalové‐
ho týmu „A“ proti týmu Jiskra Domažlice. Utkání s rozhodčí‐
mi Šálkovou, Havránkem a Říhou podpořilo 390 fanoušků.
Výsledek zápasu nebyl pro domácí příliš lichotivý. Sedm gó‐
lů už během prvního poločasu za hosty vstřelili: 9' Pavlík,
19' Červený, 23' Teršl, 35' Černý, 38' Kapolka, 42' Vais,
45+1' Černý.  Jasný kontrolovaný postup do další fáze ná‐
rodního poháru slaví hostující třetiligové mužstvo.  

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Až příliš jasný MOL Cup



Volby do Senátu v našem volebním ob‑
vodu, zahrnujícím Domažlicko, Horšov‑
skotýnsko, Klatovsko a Sušicko soudě
podle počtu plakátů, bilboardů,
plachet a nejrůznějších stojen
byly kandidáty a jejich týmy
intenzivně sledovány. Do‑
konce ani při volbě prezi‑
denta se nevidí tolik konku‑
renčních materiálů. Letos se
konaly senátní volby spo‑
lečně s krajskými. To se sa‑
mozřejmě podepsalo i na
účasti ve volbách se‑
nátních. Druhé kolo
pak již tradičně nezají‑
má ani pětinu zapsa‑
ných voličů. 

V takových podmín‑
kách jsou pak výsledky
senátních voleb faktic‑
ky sázkou do loterie. Letos stejně jako
před šesti lety jsem se ve druhém kole ut‑
kal s Janem  Látkou, tehdy sociálním
demokratem, teď pod hlavičkou ANO.  A to
pojalo senátní volby jako boj s pětikoalicí,
jako kdyby se volilo pouze na rok. Jenže
senátní mandát je šestiletý a v jeho průbě‑
hu se minimálně dvakrát změní vláda.
Ten, kdo dnes říká, že je Senát příliš loa‑
jální vládě, bude třeba zítra tvrdit, že Se‑
nát musí vládu podporovat.  

Nelze dělat účet bez hostinského, ale
dlouhodobé preference ANO  hnutí umož‑
ňují  věřit v úspěch i za rok při parlamen‑
tních volbách.  A titíž lidé, kteří dnes tvrdí,
že Senát musí být v opozici ke vládě, bu‑

dou tvrdit za rok pravý opak. Jsem pře‑
svědčen, že Senát musí zůstat autonomní

parlamentní komorou, která bude upo‑
zorňovat jakoukoliv vládu na její

chyby, pokud chce být skutečně
oním stabilizačním prvkem
v našem politickém systému.
Senát v době minulé vlády
sehrál naproto zásadní úlohu.
Bez Senátu by dnes finanční
situace obcí i krajů byla hodně
svízelná. Samozřejmě volič ty‑

to nuance nesleduje a nemá
smysl se divit. Voliči sou‑
dě podle výsledků uvěřili
onomu zjednodušenému
a zjevně nesprávnému
tvrzení, že Senát by měl
být v opozici k vládě. 

Na Kdyňsku získal
v 1. kole Jan Látka 847

hlasů, zatímco stávající senátor Ing. Vla‑
dislav Vilímec hlasů 889. Ve druhém kole
pak Jan Látka navýšil počet hlasů o 164 na
celkových 1 011 hlasů, zatímco Vladislav
Vilímec o 306 hlasů na 1197 hlasů. 

Při podrobnějším pohledu na jednotlivé
okrsky je evidentní, že Jana Látku ve 2. ko‑
le podpořili voliči SPD, KSČM  i Socdem.
Často se lišily zásadním způsobem výsled‑
ky voleb i mezi sousedními obcemi. Např.
v Libkově neměl Jan Látka ve druhém kole
kupodivu ani 1 hlas, zatímco v Dlažově
jich měl 24 a s převahou  mne porazil.
V obcích, které se počítají mezi ony půvo‑
dní chodské obce s historickými právy
jsem naopak získal nad Janem Látkou ná‑

skok. V ostatních obcích na Kdyňsku byl
pak výsledek velmi rozdílný. 

Je dobojováno. Radost z celkového vý‑
sledku samozřejmě nemám. Senátní volby
jsou svým dvoukolovým systémem vyčer‑
pávající. Nakonec rozhodne pouze velmi
malá část, až zlomek voličů. 

Chtěl bych však jako předseda Dobrovol‑
ného svazku obcí Kdyňsko poděkovat voli‑
čům za mou podporu, která ale k celkové‑
mu úspěchu nestačila. Takový je život.
A zda se naplní naděje vložené v Jana Lát‑
ku, jak bude s velkou energií obhajovat se‑
nátní volební obvod č. 11 a zapojí se do bit‑
vy se současnou vládou, posuzovat nehod‑
lám. Uvidíme za šest let. Zda u toho ještě
budu aktivně přítomen, skutečně nevím.
Ale nechtěl bych těch více než třicet let ve‑
řejné činnosti uzavřít letošní prohrou. Ať
tak či onak se sluší  svému letitému konku‑
rentovi  k jeho vítězství pogratulovat. 

Ing. Vladislav Vilímec, senátor Parlamentu ČR
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Už 9. ročník pouťové štrapáce uspořádali v sobotu 7. září členové TJ Sokol Loučim, ta se i přes nepolevující horké počasí vydařila! Nejdelší trasu
57 km na kolech absolvovalo 12 cyklistů, 27 km, 23 a 15 km pak 10 cyklistů. Pěší trasu 6 km šlapalo úctyhodné množství 39 turistů. Devět cyklistů
na elektrokolech pak přijelo zpoza hranice. Sokolové připravili klasické občerstvení i muziku, v podvečerním chládku odpoledne pokračovalo vese‐
lou zábavou. Lahvinkou odměnili pořadatelé Václava a Stanislavu Dlouhých z Děčína coby nejvzdálenější účastníky i dlouholetého fotografa a zpra‐
vodaje nejen sokolských akcí Zdeňka Huspeka, jež si cvičně střihnul trasu 27 km za hodinu a deset minut.

V neděli odpoledne pak „pohybový“ víkend pokračoval sportovním kláním dětí. Celkem 24 dětí soutěžilo jako každý rok v běhu na 50 metrů, ho‐
dem kriketovým míčkem a skokem do dálky, na závěr si dospělí zkusili hod koulí. Obě akce se povedly díky obětavosti všech, kteří se na nich podí‐
leli, za což jim patří veliký dík.  Zdeněk Huspek

Jak vnímám senátní volby na Kdyňsku

Štrapáce za loučimským džbánkem

Příklad dobré 
spolupráce našich obcí

OBECNÍ ÚŘADY BĚHAŘOV, 
DLAŽOV, LIBKOV, LOUČIM, 

CHODSKÁ LHOTA A POCINOVICE
pozvaly seniory na společné přátel‑
ské posezení 4. října do sálu Poci‑
novic. K dobré pohodě i tanci hrála
Horalka. Gratulujeme! (red)

Malí sportovci před závěrečným vyhlášením výsledků.
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Od roku 2012 jsou členové SDH Loučim
partnery svých kolegů z vesnice Vorder‑
buchberg na bavorské straně hranice.
Když tam v neděli 25. srpna slavnostně
otevírali zbudovanou náves, pozvali kro‑
mě svých okolních sborů také Loučimské.
Ti pozvání rádi přijali. Na oslavu jich odje‑
lo 13, vezli s sebou také svůj prapor, jehož
žehnání se v roce 2012 Vorderbuchberští
hasiči zúčastnili, a tím partnerství začalo. 

Vorderbuchberg leží po pravé straně
z Rittsteigu do Nových Kostelů (Neukir‑
chen) na protilehlé straně lyžařských sjez‑
dovek na Hoger Bogenu pod nižším hřebe‑
nem (636 m) Buchbergu (bukové hory).
Hasičský sbor má 42 členů, kteří se požeh‑
nání prostoru s parkovými místy, poseze‑
ním, dětskými prolézačkami a zajímavě
řešenou pergolou z bukových kmenů zú‑
častnili.  Od ulice k horní ploše stoupají
cestičky po kamenných schodech mezi
květinovými záhony, jež podpírá kamenný
val nad parkovací plochou vedle ulice
před hasičskou zbrojnicí, kde byl umístě‑
ný přívěs s grilem. K jídlu nabízeli hasiči
řízek s bramborovým salátem, grilované
steaky a bílé klobásy doplněné lahodným
zeleninovým salátem v příjemných cenách
od 9,50 až 0,50 € za housku. Pivo a limoná‑
du čepovali přímo ve zbrojnici za 3 € , a byl
by hřích nevzpomenout na možná 10 dru‑
hů zákusků a koláčů. To všechno pro (dle
místních velitelů) 300 lidí, kteří našli
místo u pivních setů zčásti pod stanovým

přístřeškem a zčásti pod širým nebem,
které se od rána netvářilo příliš přívětivě.
Už při slavnostní mši svaté a žehnání mís‑
ta bylo patrné, že den bude bez deště a tak
si jej všichni užili.

Starosta Neukirchenu Markus Müller po
mši v krátkém projevu zdůraznil, že pro‑
stor by měl být místem setkávání a rozma‑
nitého využití.

Starostka Loučimi Jana Dirriglová pak
za své hasiče poděkovala za pozvání a je‑
jich velitel Josef Šváb předal starostovi

místních hasičů Aloisi Simethovi obraz
loučimského kostela Narození Panny Ma‑
rie a sadu fotografií z jejich poslední náv‑
štěvy na soutěži v požárním sportu v roce
2014 právě v Loučimi. Dlužno dodat, že
velkorysé pohoštění měla delegace zcela
zdarma.

Loučimští hasiči děkují SDH Pocinovice
za poskytnutí vozidla, jehož řízení se obě‑
tavě ujal starosta okrsku č. 11 Leon Sta‑
vovčík.

Zdeněk Huspek

Loučimští u bavorských přátel

Tak zase za rok v Černíkově 

Loučimská delegace se svými bavorskými kolegy a obrazem od Přemysla Rašky.

Již po čtrnácté se sešli bývalí spolužáci ze Základní školy v Černíkově. Tato pravidelná setkání se organizují od roku 2008. Ten‐
tokrát se sešli v bývalé ZŠ Černíkov, dnes tato budova slouží k jinému účelu. Škola byla uzavřena v r. 1967, kdy ji opustili poslední
„deváťáci“ a žáci 6. až 9. třídy už dokončili školní docházku ve Kdyni. Několika posledních setkání se zúčastnilo dokonce všech de‐
vět  ročníků. Schází se spolužáci kolem 70 let a více, ti, kterým to zdravotní stav dovolí. Letos se tohoto srazu zúčastnila již jen je‐
diná paní učitelka, a to p. Jana Špechtnerová ze Kdyně, které je 85 let. Při dobrém jídle a pití si všichni zavzpomínali na časy školní
docházky a slíbili si, že pokud to bude možné, za rok se opět setkají. Ing. Balín Josef
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První kámen hasičské zbrojnice 

V první školní den se všichni všerubští žáci,
jejich rodiče a pracovníci školy sešli ve velké
třídě, kde přivítali devět prvňáčků. Ti potom
už ve své třídě obdrželi uvítací balíčky od pana
starosty, na památku na prv‐
ní školní den knihu od sdru‐
žení rodičů a samozřejmě
učebnice i školní potřeby.  

R. Reifová

Svačinkový ráj
Jsme moc rádi, že ještě

stále můžeme využívat pěk‐
né počasí. Na svačinu a ně‐
které hodiny tak vyrážíme
na hřiště vedle školy a na za‐
hradu. Je pravda, že některé
svačinky zůstanou občas ne‐
dojedené, ale žáci se ales‐

poň pořádně proběhnou a načerpají energii na
další výuku. Vzhledem k vysokým teplotám
nám dobrovolní hasiči postavili stan zapůjče‐
ný od městyse Všeruby.  R. Reifová

Dárci krve

Městys Koloveč ocenil drobným finanč‑
ním darem své dva občany, Pavla Krumla
ml. a Petra Behenského, kteří absolvovali
80 bezpříspěvkových odběrů krve a zís‑
kali tak od Českého červeného kříže „Zla‑
tý kříž III. třídy“. Ing. Václav Pergl, staro‑
sta městyse Koloveč, poděkoval Pavlovi
a Petrovi za to, že jdou vzorem, že jim ne‑
ní lhostejný osud jiných osob, kterým mů‑
že tento záslužný čin výrazně zlepšit
zdravotní stav a v naléhavých případech
i zachránit lidský život.  

Ing. Václav Pergl, 
starosta městyse Koloveč

Zleva: Jiří Beran (velitel družstva SDH Všeruby), Václav Ber‑
nard (starosta), Jan Sloup (jednatel spol. DSP, s .r. o.), Jaroslav
Weber (stavební dozor), Karel Adamec (administrátor far‑
nosti Mrákov)

Titul Stavba roku 
Plzeňského kraje 2023 získala administrativní budova společnosti Importo v Klatovech za architektonicky čistou a funkčně estetickou realizaci stav‑

by, podpořenou moderně střiženým, atypicky řešeným designem interiéru. Zámku Týnec byl titul udělen nejen za citlivou rekonstrukci, ale i za zapojení
současného umění, které bude navždy pevně spjato s kulturní památkou jako nová současná vrstva. Další oceněnou stavbou v Klatovech je Kräm Bistro
& Wine. Měšťanskému domu s renesančním jádrem byl kavárnou vdechnut nový život a ze soutěže si odnesl Cenu poroty za kvalitní citlivou rekonstruk‑
ci v kombinaci s elegantním moderním interiérovým designem.  (red)

Po téměř čtyřletém úsilí se podařilo městysu Všeruby
dokončit přípravnou fázi výstaby hasičské zbrojnice. V so‐
botu 3. srpna ve 14 hod. proběhlo slavnostní zahájení
stavby symbolickým poklepáním základního kamene.
Stavba by měla být dokončena do konce roku 2025. Před‐
pokládané náklady atakují hranici 13 mil. Kč. Městys Vše‐
ruby uspěl s žádostmi o finanční podporu, kdy z MV ČR
GŘ HZS obdrží 6 mil. Kč a z Plzeňského kraje 4 mil. Kč.  

Městys Všeruby

Zpátky v lavicích i na hřišti
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Při poutní mši svaté k výročí posvěcení kaple sv. Václava nad Smržovicemi se jako
každý rok sešli věřící v hojném počtu první neděli v září na stráni pod Zadním kop‐
cem, aby tam slavili pouť. Mši za slunečného počasí celebroval P. Karel Adamec, admi‐
nistrátor farnosti Mrákov a Kdyně.

Stavitelem této kapličky je rodina Mrázova ze Smržovic čp. 27. Kaple byla vysvěce‐
na 1. září 2013. Proč byla vybudována, si může každý kolemjdoucí přečíst na pamět‐
ním štítku nad zdobenými vchodovými dveřmi, kde stojí nápis: Postaveno LP 2013

jako poděkování, že nám by‐
lo dáno žít a pracovat v tom‐
to krásném kraji. A opravdu
výhled od kaple je nádherný
na všechny světové strany,
především na rozlehlé kopce
Šumavy. Mši provázeli věřící
zpěvem písně Tvůrce mocný,
na závěr pak všichni zazpí‐
vali píseň Madona, která
opěvuje Pannu Marii. Bohos‐
lužby se zúčastnili poutníci
převážně z kdyňské a lou‐
čimské farnosti. Po mši svaté
si mohli všichni pochutnat
na vynikajících chodských
koláčích. Další poutní mše
svatá se bude u kaple konat
opět za rok.  

Martina Matějková 

V hasičské zbrojnici ve Starém Klíčově se 12.–16. srpna
uskutečnil druhý ročník příměstského hasičského tábora.
Děti byly rozděleny do 5 družstev a každý den drželo vždy
jedno družstvo pohotovost. Když pak zazněl poplach, mu‐
sely si vzít helmy, naskočit do auta, které je odvezlo na
místo zásahu, např. likvidace obtížného hmyzu, olejová
skvrna na silnici s nutností řízení dopravy, vyproštění oso‐
by z uzavřených prostor restaurace, ale i planý poplach.
Každý den mladí soptíci procvičovali disciplíny hry Pla‐
men, zopakovali si topografické značky a zdravovědu. Vyje‐
li na exkurzi do  Hasičského záchranného sboru Domažlice,
kde viděli nejen profesionální hasičskou techniku, ale vy‐
zkoušeli si i výcvik v polygonu (tzv. klecový trenažér), kte‐
rý je náramně bavil. Na tábor přijel i kapitán z Armády ČR,
se kterým si děti vyzkoušely střílení z airsoftové zbraně.
Slavnostní ukončení tábora s předáním medailí a požehná‐
ním proběhlo v kapli sv. Václava ve Starém Klíčově. I přes
tropické počasí si všech 22 dětí tábor užilo.

Eva Květonová

Poplach na táboře v Mrákově

Obec Kout na Šuma‑
vě rozšířila svá spor‑
toviště. V areálu Na
Střelnici vyrostlo na
krásném, stinném
místě workoutové
hřiště s fitness stroji
a venkovní stůl na
stolní tenis. Nové
hřiště se těší velké‑
mu zájmu malých
i velkých.  

OÚ Kout na Šumavě

V rámci slavnostního zahájení nového školního ro‐
ku v ZŠ Mrákov bylo uvedeno do provozu nové wor‐
koutové hřiště, které se během prázdnin stalo součástí
zdejšího sportovního areálu. Mimo jiné zahrnuje ně‐
kolik posilovacích stanovišť, soustavu hrazd a bradel,
a bylo také doplněno dvěma venkovními stoly na ping‐
pong.  ZŠ Mrákov

Workoutové hřiště

Opékání buřtů na koupališti v Němčicích spojené se hrou
na kytary, které se jako v loňském roce chopily naše za‑
stupitelka Lenka Marková a její dcera Lucka. Byla to vel‑
mi příjemná  atmosféra.  Petra Poláková

Mše svatá nad Smržovicemi
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n V letošním roce připadla kolovečská
pouť na třetí srpnový víkend? Už v pátek
byla v areálu TJ Slavoj Koloveč taneční zá‑
bava se skupinou Éter Band. Sobotní pro‑
gram zahrnoval burzu drobného zvířectva
na Staré radnici, tenisový turnaj ve čtyř‑
hrách na kurtech u školy a zábavu se skupi‑
nami Odyssea a B. B. & Co. Jiřího Bavra Lo‑
kajíčka v areálu Staré cihelny. V neděli se ko‑
nala mše svatá, výstava historických vozidel
na náměstí Svobody, fotbalový turnaj mlad‑
ších přípravek „O pohár starosty“, koncert
české dechovky Pošumavská muzika i mis‑
trovské utkání krajského přeboru mužů Ko‑
loveč – Horní Bříza s výsledkem 6:2. Po celou
dobu byly otevřené prodejní stánky a pouťo‑
vé atrakce v parku u školy a liturgická vý‑
stava v kostele a Muzeum techniky a řeme‑
sel, uvedla Petra Křížová. Foto str. 16 

n Tradiční Chodská hyjta se konala
v Mrákově 10. srpna? O zpestření progra‑
mu se tentokrát postaral krajanský folklorní
soubor ČEŠKA OBEC BJELOVAR z Chorvat‑
ska. Chorvaté potěšili diváky zpěvem če‑
ských písniček, připomněla Ludmila Kašová.

n Pravidelnou letní akcí v Němčicích je
taneční zábava se skupinou Mastný Flek?
Tentokrát to rozjela 13. července na koupa‑
lišti. Skupina se vrací každoročně a my se na
ni vždy velmi těšíme, napsala Petra Poláková. 

n Všerubští školáci se v pátek 20. září
zapojili do akce Ukliďme Česko? Jako kaž‑
dý rok vedla jejich cesta cyklostezkou ze
Všerub na Hájek, kde posbírali drobné od‑
padky. A stejně jako loni, i letos nás mile pře‑
kvapilo, že jich nacházíme stále méně. Nejen
žákům i pedagogům, ale i všem lidem, kteří
cyklostezku využívají a udržují na ní pořá‑
dek, děkuje R. Reifová.

n V sobotu 17. srpna pozvala obec Poci‑
novice občany na celodenní výlet do
CHKO Slavkovský les? Navštívili jsme
oblast národní přírodní rezervace Kladské
rašeliny na katastru Mariánských Lázní, a
to Naučnou stezku Kladská okolo Kladského
rybníka. Tři kříže, které jsou součástí národ‑
ní přírodní památky Křížky u obce Prameny.
Přírodní rezervaci Smraďoch s vývěry mine‑
rálních vod a pramen Farské kyselky, zámek
Kynžvart včetně přilehlé zahrady. Výlet jsme
zakončili večeří v kempu Sycherák. Bc. Mi‑
roslavu Žižkovi, zaměstnanci Správy CHKO
Český les, průvodci panu Ing. Tomášovi Fia‑
lovi, Ph.D., zaměstnanci Agentury ochrany
přírody a krajiny České republiky, a panu Jo‑
sefu Černému, který program výletu připra‑
vil, za všechny účastníky děkuje  Marie Ho‑
molková, starostka obce. Foto str. 16

Víte, že...

Původně se měl 3. srpna konat 12. ročník
tradičního Kolovečského trojboje, ale letos
byly přihlášeny jen 4 týmy, což je velice málo.
Tradičně jich bylo osm. A tak organizátor
Pavel Kruml ml. vymyslel neformální soutěž
s využitím rybníka v Holci. 
Soutěžící nebyli předem přihlášeni, vše mělo
volný průběh, prostě kdo přijde, přijde. Na‑
konec se na místě přihlásilo 13 závodníků,
kteří si v prvním kole vyzkoušeli pití piva na
čas (0,5 l).  Ve druhém klání si přihlášení lo‑
sovali svého kolegu do pramice v soutěži na
čas. Po absolvování této disciplíny se soutěží‑
cí vraceli zpět k závodu v pití piva (0,5 l). 
Časy se sčítaly. Vítězem se stal Jan Raška
z Hradiště s časem 0:8,69 (1. kolo 0:4,03,
2. kolo 0:4,66). V soutěži pramic měl nej‑
rychlejší čas tým ve složení Leoš Schwarz,
Radek Schwarz. V pití piva ‑ ženy (0,5 l) vy‑
hrála se dvěma soupeřkami Bára Šlajsová.
Novou akci přišla podpořit řada tleskajících
diváků. Zdali se bude konat i příště, zatím
pořadatel Palis neví. Vše nechává otevřené.  

P. Kruml ml., P. Křížová, foto P. Kruml ml.

Jako každým rokem, také letos fotbalový oddíl v Chodské Lhotě uspořádal Turnaj sta‑
rých gard jako vzpomínku na fotbalisty, kteří již nejsou mezi námi. Úvodního slova se
ujal starosta obce Ing. Miroslav Jäger. Vzpomněl zásluhy Václava Koutníka, Miloše Mo‑
ravce, Jana Petrů a Jiřího Jindráka, na jejichž počest se turnaj konal. Následovala minu‑
ta ticha. Všichni jmenovaní odvedli pro lhotecký fotbal velký kus práce. Krátce promlu‑
vil a poděkoval za účast také předseda oddílu Ondřej Bulíř. Se systémem turnaje sezná‑
mil hráče trenér domácích Václav Včala. Pět týmů hrálo na dvou hřištích pro malou ko‑
panou: domácí Chodská Lhota, sousední Pocinovice, které v turnaji měly dvě mužstva
A a B. Dále přijely Všeruby a nejdále to mělo družstvo z Písku. Úvodního výkopu se uja‑
la manželka zakladatele fotbalu v Chodské Lhotě Eva Moravcová. Mezi hosty si zavzpo‑
mínali také zástupci rodin i kamarádi. Hrálo se za velmi teplého počasí, ve kterém bylo
nutno činit přestávky na doplnění tekutin. Jak známo, ve Lhotě se pitný režim dodržuje
velice zodpovědně. Tentokrát byl k tomu i důvod, protože domácí celek celý turnaj vy‑
hrál! Věříme, že se opět sejdeme za rok, s poděkováním uvedl spokojený trenér Václav
Včala. Milan Zajíc, foto Blanka Seidlová

Péťa, Vendulka, Milan se narodili ve stejný den, ale každý jiný rok.

Kolovečský pijan

Horký Turnaj starých gard



Co by bylo léto v Brnířově bez tradičního Brnířovského pa‐
rezu? Jako každý rok se první sobotu v srpnu sešli na návsi
u rybníka různě vymódění závodníci, aby se pokusili překonat
nejen svoje soupeře, ale i rybník samotný. Po skončení závodu
a ocenění vítězů se všeobecné veselí přesunulo k hasičskému
klubu, kde se se skupinou 4 hlavy zpívalo a tančilo do poz‐
dních hodin. Na stejném místě jsme se sešli i o čtyři týdny poz‐
ději, kdy jsme se loučili s prázdninami. Odpolední dětský cyk‐
lozávod a večerní strašidelná stezka vyvrcholily taneční zába‐
vou se skupinou SVOR. Do třetice usedli pod místní pergolu
poslední srpnovou neděli naši nejstarší při tradičním setkání
s důchodci. Nejen drobné občerstvení a dva harmonikáři ale
hlavně hromady vzpomínek vytvořily báječnou atmosféru na
celé odpoledne. 

Máme za sebou také spoustu práce. Přes prázdniny jsme
zrealizovali částečnou rekonstrukci fasády budovy obecního
úřadu a mateřské školky, kdy bylo odstraněno staré dřevěné
obložení, namontovány polystyrénové desky a natažena nová
omítka v šedém odstínu. Na akci o celkových nákladech
547.427,11 Kč přispěl částkou 200.000,00 Kč Plzeňský kraj
z Programu stabilizace a obnovy venkova Plzeňského kraje
2024. Dále odborná firma provedla ošetření vzrostlých lip na
návsi, na což poskytl Plzeňský kraj účelovou dotaci 50 tisíc ko‐
run z programu Zdravá krajina 2024.  

Ing. Věra Jandová, OÚ Brnířov
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Tradiční ceremoniál, jímž žáci deváté třídy
každoročně vítají své nejmladší spolužáky, byl
letos výjimečný mimořádně slunečným poča‐
sím. Noví prvňáčkové slíbili deváťákům, že bu‐
dou dodržovat pravidla správného školáka:
chodit do školy každý den, i když se jim nebu‐
de chtít vstávat, kamarádit se se všemi chlapci
a děvčaty, dávat pozor, aby si číslice a písmen‐
ka nedělaly, co chtějí, dávat si pozor na své vě‐
ci, aby se nikam nezatoulaly, a nebudou fňu‐
kat, když se jim něco nepodaří. Na důkaz toho‐
to slibu si potom každý prvňáček pohladil so‐
vičku moudrosti. Slavnostní akt letos také na‐
točila a posléze odvysílala regionální televize
FILMpro. Reportáž najdete na Youtube
(„1. školní den na ZŠ Mrákov“).  ZŠ Mrákov

S kořalkou za pohádkou
Na tuto akci se v Chodské Lhotě dokonale připravují několik dní. Je třeba na‑
strojit se do šatů pohádkových postav, vzít s sebou dobrou náladu a dorazit
na start, který je tradičně před moštárnou v Chodské Lhotě.  Pod heslem
„malí šli spát, teď se pijí jen velký“ se vydají pohádkové postavy po různých
stanovištích, kde plní různé úkoly. Tam také dle svého výkonu dostanou za‑
slouženou odměnu. Srandy je kopec a lidi se sejdou. Toto je hlavní moto,
které tradičně končí na fotbalovém hřišti, kde se pokračuje při hudbě a tan‑
ci. Pořadatelé se už těší na příští rok, kdy opět pro účastníky připraví nějaké
překvapení.  Milan Zajíc, foto Martin Tulačka

Léto v Brnířově

Slavnostní ceremoniál prvňáků v Mrákově

Příspěvky, které z kapacitních důvodů nemohly
být umístěny, najdete na www.kdynsko.cz 



V neděli 15. září na pouť u Dobré Vody byla
mše svatá u kaple Panny Marie Bolestné po
dohodě s panem farářem Karlem Adamcem
kvůli nepříznivému počasí přeložena do kos‐
tela sv. Anny v Pocinovicích. Začala v 11:15
hodin a kostel byl zcela zaplněný. 

Na pouť byli pozváni přátelé z partnerské
obce Schwarzach u Nabburgu ze SRN, kteří se
tak po celý den stali hosty obce Pocinovice. Po
skončení mše jsme odjeli na společný oběd
do Penzionu U Jandů v Úborsku, a poté jsme
navštívili zámek Týnec. V podvečerních hodi‐
nách přijali hosté pohoštění na obecním úřa‐
dě. Děkuji všem, kteří pomohli s organizací
nedělního svátečního dne.  

Marie Homolková, starostka obce    

Ke konci prázdnin uspořádala obec Kout na Šumavě v areálu Na Střelnici večerní
koncert skupiny Špinavej ubrus. A druhý den odpoledne zase zahrála k tanci a po‐
slechu Veselá muzika z Chodska. Obou hudebních událostí se zúčastnila široká ve‐
řejnost obce.  OÚ Kout na Šumavě
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U Dobré Vody, U Jandů a na Týnci

ZKO Koloveč uspořá‑
dala na svém cvičišti
ve Staré cihelně v so‑
botu 7. září od 9 ho‑
din neoficiální agility
závody O Kolovečský
AGI pohár.  

Petra Křížová, 
foto Petr Dolejš

Program:
n 1x jumping
n 1x agility
n 2x běh štěňata/

veteráni (překážky
do 20 cm)

n 1x team běh štafeta 

Agility závody Pouťová zábava
v Nové Vsi 

Letošní rok převzala pomyslnou štafetu v po‑
řádání pouťové zábavy pod záštitu obec.
Proto děkujeme  místním hasičům za léta do‑
savadní práce při této akci a za spolupráci
v letech dalších. Letošní pouť začala 27. čer‑
vence odpoledne, které bylo věnováno dětem.
Vyřádit se mohly na dvou skákacích hradech
a ozdobit si obličej tetováním. O přísun nápo‑
jů a výborných sladkých i slaných dobrot až
do nočních hodin se postarala Zmrzlinkovna
ze Kdyně. Večer zahrála k tanci i poslechu ka‑
pela 4 HLAVY a jako překvapení se předvedly
mladé rockerky z taneční skupiny Avanti.
Všem účinkujícím, pořadatelům a dobrovol‑
níkům, kteří se na novoveské pouti podíleli,
děkujeme. Občanům děkujeme, že nás přišli
podpořit svou návštěvou. Markéta Zemková

Veselá muzika a Špinavej ubrus 

Agility závody



ŘÍJEN
n 11. 10. Nová Ves – cestopisná

přednáška Austrálie a Papua Nová

Guinea, 19.00 hod., OÚ

n 14. 10. Kdyně – 5. koncert KPH,

Mladé pódium, 19.00 hod., Soko‐

lovna

n 16. 10. Kdyně – Akademie

vzdělaného seniora: Jemné pro‐

cvičení kloubů a relaxace, Ivana

Vavrochová, 14.00 hod., Doma ve

Kdyni ‐ centrum sociálních služeb

n 19. 10. Nová Ves – setkání se‐

niorů, 15.00 hod., OÚ

n 20. 10. Koloveč – prodejní vý‐

stava dušičkového zboží a dekora‐

cí, 8.00 – 12.00 hod., KD

n 21. 10. Všeruby – zájezd do

Prahy na narozeninový koncert

slovenského pop – operního tria

LA GIOIA, hosté Andrea Kalivodo‐

vá, Magda Malá, Ivana Jirešová, Mi‐

ro Dvorský, Bohuš Matuš, Jiří Zoni‐

ga a další, hudební divadlo Karlín,

pořádá městys Všeruby

n 22. 10. Mrákov – povídání

o Paříži, 18.45 hod., Bílkovna

n 23. 10. Kdyně – Horalka „50“,

dechová kapela z Domažlic, 14.00

– 16.00 hod., sál Sokolovny

n 25. 10. Mrákov – lampiónový

průvod, 17.00 hod., hasičárna

n 27. 10. Mrákov – dlabání dýní,

14.00 hod., KD Starý Klíčov

LISTOPAD
n 1. 11. Nová Ves – dámský večer,

19.00 hod. OÚ

n 2. 11. Kdyně – hallowenský

průvod, 18.00 hod., náměstí, pořá‐

dá PS Safír

n 2. 11. Nová Ves – halloweenské

tvoření a strašidelná stezka, 16.00

hod., OÚ

n 9. 11. Kdyně – The Plastic Pe‐

ople of the Universe, 19.00 hod.,

Sokolovna

n 10. 11. Mrákov – vítání občán‐

ků, 15.00 hod., KD Starý Klíčov

n 17. 11. Koloveč – lampionový

průvod, 17.00 hod., park u ZŠ

n 20. 11. Kdyně – Akademie

vzdělaného seniora: Trénink pa‐

měti, Karla Burdová, 14.00 hod.,

Doma ve Kdyni ‐ centrum sociál‐

ních služeb

n 23. 11. Mrákov – slavnostní

ukončení oprav kazatelny, požeh‐

ná plzeňský biskup Mons. ThLic.

Tomáš Holub, Th.D., 18.00 hod.,

kostel sv. Vavřince  

n 23. 11. Zahořany – podzimní

bigbít Zahořany, hraje SVOR, 19.00

hod., kulturní sál, vstupné 150 Kč

n 23. 11. Pocinovice – hasičský
bál – Kateřinský věneček, 20.00
hod., sál KD

n 27. 11. Kdyně – Hrdý Budžes,
divadlo, 19.00 hod., Sokolovna

n 30. 11. Mrákov – betlém, 16.00
hod., kaplička Starý Klíčov

n 30. 11. Chodská Lhota – roz‐
svícení stromečku, hraje Míla Šobr,
16.30 hod., před kaplí Sv. Václava

PROSINEC
n 1. 12. Brnířov – rozsvícení vá‐
nočního stromečku s adventním
trhem, náves

n 1. 12. Mrákov – rozsvícení
stromečku, 18.00 hod., areál TJ So‐
kol

n 1. 12. Koloveč – adventní jar‐
mark, 14.00 hod., KD

n 1. 12. Pocinovice – rozsvícení
vánočního stromu, 16.30 hod.

n 1. 12. Koloveč – rozsvícení vá‐
nočního stromu, 17.00 hod., KD 

n 7. 12. Koloveč – mikulášská na‐
dílka, 14.00 hod., KD

n 7. 12. Všeruby – výlet do Prahy
s návštěvou adventních trhů a od‐
poledního divadelního představe‐
ní "PRACHY" v divadle Palace, po‐
řádá městys 

n 11. 12. Kdyně – 6. koncert KPH,
Dejte Bacha na Metallicu ‐ Melody
Quartet, 19.00 hod., Sokolovna

n 11. 12. Mrákov – Česko zpívá
koledy, 18.00 hod., areál TJ Sokol

n 13. 12. Kdyně – Poletíme?
HVĚZDY TĚŽKÝ TOUR MAJ, 20.00
hod., Sokolovna

n 14. 12. Koloveč – Zíchovská
13tka, běh zichovským okolím

n 14. 12. Koloveč – prodej deko‐
rací, 8.00 – 12.00 hod., KD

n 14. 12. Mrákov – betlém, 17.30
hod.

n 15. 12. Nová Ves – setkání
u stromečku, 17.00 hod., kaplička

n 17. 12. Kdyně – Vánoce Osma‐
nyho Laffity (2024), 19.15 hod.,
Sokolovna

n 20. 12. Všeruby – koncert BO‐
HUŠE MATUŠE, 18.00 hod., kostel
sv. Anny na Tanaberku

n 21. 12. Pocinovice – koncert,
14.00 hod., kostel sv. Anny 

n 21. 12. Mrákov – vánoční kon‐
cert Domažlické dudácké muziky
J. Kuneše, 17.00 hod., kostel

n 21. – 25. 12. Kdyně – vánoční
stopovačka, PS Safír

n 22. 12. Černíkov – Mužský pě‐
vecký sbor Haltravan z Klenčí pod
Čerchovem, 17.00 hod., kostel Sla‐
víkovice 

n 22. 12. Koloveč – vánoční kon‐
cert s Charlotte Režnou, 18.00
hod., KD
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Kulturní servis 

TJ Slavoj Koloveč
TJ Slavoj Koloveč, fotbalový tým „A“ letošní sezónu v 1. A třídě
skončil v soutěži na druhé pozici a postoupil do krajského přebo‑
ru mužů. V neděli 18. srpna, před pouťovým zápasem, ocenil postup
starosta Ing. Václav Pergl za městys Koloveč šekem na 50 000 Kč. Od
hráčů pak za předsednictví  fotbalového oddílu obdržel dárkový koš ‑
Miloslav Duchoň.  Kamila Krištofová, foto Pavel Kruml

Zkurvení Havlisti 
ve Staněticích

Ve Staněticích 1. 9. připravili pro širokou veřejnost v obecním
stanu divadlo „Zkurvení Havlisti" od režiséra Luboše Baláka. Byla
to velmi úsměvná komedie s Miroslavem Hanušem, Filipem Telle‐
rem a Michalem Bumbálkem, odehrála se dvě představení. Svým
humorem nakazili tito herci všechny přítomné diváky. „I na malé
obci se dá dělat velké divadlo."  

Hanka Hoffmannová, zastupitelka obce Zahořany
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O zahájení se postaral místostarosta obce
Bc. Miroslav Husník, který hned na úvod
překvapil diváky zprávou, že pan starosta se
připravuje v kabině na zápas. Pan starosta
ale onemocněl, a proto jsem tady já, zažerto‑
val v úvodu Husník. Poté ocenil práci oddílu
a přislíbil podporu obce, přivítal Marii
Koutníkovou, fotbalové příznivce i hosty.
Po symbolické minutě ticha za všechny,
kteří již nejsou mezi námi, popřál radost
ze hry a pozval na připravené občerstve‑
ní. Předseda klubu Ondřej Bulíř upozor‑
nil na taneční zábavu, která po fotbale
následovala. Za poskytnutý kamion pro
muziku poděkoval autodopravě Zvonař.
Třetí řečník, pamětník Milan Zajíc prošel
historií oddílu.  

Oddíl kopané s názvem „FK Sokol
Chodská Lhota“ byl ustaven v dubnu
1994 a u OFS Domažlice registrován 4. 5.
1994. V okresní soutěži byl zařazen do
třetí třídy. O vznik fotbalového oddílu se
nejvíce zasloužili Miloš Moravec, Vladi‑
mír Bulíř, Jan Petrů a Otto Pech. Oddíl ne‑
měl vlastní hřiště, pomohla mu sousední
vesnice Pocinovice a její oddíl kopané.

Hráči i funkcionáři obce proto usilovali
o stavbu vlastního hřiště ve Lhotě. První mě‑
lo stát na louce u Petrákova mlýna. Na Bebí‑
kách (místní název). S pronájmem pozemků
velmi pomohl i loučimský Josef Šváb st. Bo‑
hužel jeden občan Loučimi s pronájmem ne‑
souhlasil, a záměr ztroskotal. Obec rozhod‑
la, že hřiště se vybuduje na bývalé skládce
komunálního odpadu a vyjednala výměnu
pozemků. Tehdejší starosta Ing. Josef To‑
man této akci fandil, a tak pomalu vznikalo
fotbalové hřiště. Mnoho brigádnických ho‑
din se odpracovalo na samotné úpravě hrací
plochy. Velmi pomohla firma Ptáčník, která
materiál ze stavby benziny ve Kdyni navezla
a urovnala.

Oplocení zajišťovala AGP Domažlice, kde
pracoval Václav Koutník. V roce 1997 se za‑
čal pozemek nad skládkou proměňovat a
o rok později se začalo se stavbou kabin. Vše
brigádnicky. Veškerý materiál platila obec.
Projekt a stavební dozor prováděl místní

stavitel Petr Toman. Hrubou stavbu a krov
dokončili brigádníci v roce 1998,  obložení a
dodělávky provedla firma Šmarda z Kouta.
Levný materiál na oplocení dodal Petr Hus‑
ník, jeden z fotbalistů zdejšího celku. 

I starosta František Jílek podporoval fot‑
balisty v jejich snažení. První dresy zakou‑
pilo Pošumavské zemědělství, nebylo to
však zadarmo! Kluci chodili na místní far‑
mu pomáhat. Na první traktůrek jsme vy‑
brali po občanech, na druhý přispěl vý‑
znamný sponzor zdejšího oddílu Ing. Jaros‑
lav Nejdl. Veškeré dřevo v hodnotě tehdy ko‑
lem padesáti tisíc věnovala klubu pila Maš‑
tálka z Klenčí. Prvním prezidentem klubu se

stal Miloš Moravec, který zastával i funkci
trenéra. Prvním pokladníkem byl Vladimír
Bulíř. Později se do výboru přidal i Jan Pet‑
rů. Tito tři pánové, zakládající členové, se
postupně ve funkcích prostřídali. 

Poté nastala doba Všerubská. Postupně Ji‑
ří Václavovič, Slavomír Václavovič, Josef
Šimovič a další. Jedním z Všerubských byl
i Bohouš Hranáš, otec dnešního repre‑
zentačního obránce Robina Hranáče. Ten
se velmi zasloužil o finanční příspěvek na
jeden z traktůrků. Na počátku roku 2000
byl do funkce prezidenta oddílu zvolen
Václav Koutník, který oddíl vedl až do své
předčasné smrti v roce 2009. Společně
s Václavem pracoval v oddílu trenér Vác‑
lav Včala a dlouholetý pokladník Luboš
Pejsar. 

Oddíl pořádá turnaj starých gard a do‑
sahuje dobrých výsledků. Na místo ze‑
snulého Václava Koutníka v roce 2009
nastupuje Miroslav Zajíc, který oddíl ve‑
de až do roku 2022. 

Také další starosta Ing. Miroslav Jäger
podporuje fotbalisty v jejich činnosti a
zajišťuje finance na stavbu pergoly. Nová
generace vedená Ondrou Bulířem se pou‑

ští do stavby pergoly a velké úsilí věnuje sa‑
motnému trávníku. Zkušenosti získává i od
Pepy Marcella, který je v této oblasti profe‑
sionálem. Při stavbě pergoly musím vyzved‑
nout práci Pavla Čáslavského a kluků kolem
něj. Při výčtu osobností zdejšího oddílu ne‑
mohu zapomenout ani na Láďu Trumpeše,
který jako člen výboru zaznamenával histo‑
rii klubu. Jeho webové stránky byly perfek‑
tní a příkladně vedl i kroniku oddílu. V jeho
práci dnes pokračuje Václav Včala, kterému
přeji také hodně zdaru v práci trenéra.  
n Čestným uznáním od obecního úřadu byli

vyznamenáni dlouholetí členové a funk‑
cionáři:

‑ Vladimír Bulíř, za přínos v oblasti sportu
a práci pro oddíl,

‑ Václav Včala, za práci trenéra,
‑ Miroslav Zajíc, za práci pro oddíl,
‑ Ondřej Bulíř, nejvíce odehraných zápasů za

oddíl. 402 zápasy. 
n Oddíl vyhodnotil tyto hráče:
‑ brankáři: Václav Sika, Ladislav Pareský. 
‑ hráči: Vladimír Trumpeš, nejlepší střelec

mužstva, Lubomír Pejsar, Milan Toman,
Radek Štefl, Karel Kilberger ml., Tomáš
Marcell, Luboš Polák, Stanislav Koudelka
ml., Michal Kratochvíl, Dušan Smáha, Lu‑
káš Hummel, Jan Valíček, Lukáš Raiser,
Aleš Polák, Josef Marcell.

n Oddíl ocenil nejlepšího výčepáka Lukáše
Humella, grilmistra Vladimíra Bulíře a
paní Marii Kutilovou za práci pro oddíl
a ve stánku s občerstvením. Vyhodnoceni
byli také věrní fanoušci Alena Zajícová
a Martin Tulačka.

Jménem oddílu děkuji za práci všem, kteří na
fotbal chodí a oddíl podporují. 

Sportu zdar.  
Milan Zajíc, foto Miroslav Husník 

30 let fotbalu v Chodské Lhotě



Základní umělecká škola není jen budovou,
kde se děti učí hrát na hudební nástroje.
Všichni vnímáme její přidané hodnoty, vždyť
učitelé zde objevují talent mladých hudební‐
ků a rozvíjí dar nadání. Zde dosahují první
úspěchy, plní si sny a odnáší si schopnost
hudbou přinášet radost sobě i druhým. 

Ve Kdyni se vyučovalo od školního roku
1958/59, a to v domě pod dnešní radnicí se
vstupem z radničního dvora. V roce 1971
město zakoupilo pro potřeby hudební školy
vilu v Klatovské ulici od Dr. Seicherta. Na pů‐
vodní majitele a na prožité dětství a mládí
v této vile zavzpomínala bývalá nájemnice
Marie Jandová (nar. 1943 v Němčicích).

„Do Kdyně jsme se přestěhovali z Němčic
v roce 1947. Měla jsem tehdy jen čtyři roky,
ale manžele Seichertovy a jejich honosnou vi‐
lu mám dodnes v živých vzpomínkách. Před
domem voněly záhony růží, které lemovaly
cestičky vysypané bílým štěrkem. Hned za
domem se nacházela garáž na auto, pak kašna
na dešťovou vodu a nedaleko studna s vodou
spodní. Za domem, směrem do kopce nad
touto parkovou částí, začínala zahrada vyčle‐
něná pro pěstování zeleniny. O něco výš, po
schodech nahoru, byl sad s ovocnými stromy.“

Paní Vilhemína Seichertová pocházela z Li‐
berce. Měla německou národnost a češtinu
zvládala jen velmi špatně. Dceru libereckého
lékárníka, nevěstu s bohatou výbavou a vel‐
kým věnem si vzal mladý notář František Sei‐
chert z Klatov.  Protože za První republiky
Kdyně patřila k prosperujícím městům, navíc
ji obklopovala malebná příroda, nechali si tu
mladí manželé postavit v roce 1933 honos‐
nou vilu. 

„Vilhemína milovala hudbu. Sama hrála na
klavír, a to nejen doma, ale koncertovala i při
různých příležitostech v sokolovně. Někdy
vystupovaly společně s paní Lommerovou.
Vždy jsme se sestrou její hraní rády poslou‐
chaly přes otevřená okna, ale často nás zvala
i k nim do bytu. Měla nás moc ráda, snad
proto, že děti sama neměla. Jako mladá pro‐
dělala TBC, a tak vlastní děti mít nemohla.
Pan Seichert toho nikdy moc nenamluvil, ale
když procházel kolem nás, nezapomněl nás
nikdy pohladit po vlasech. Oba, i když byli vel‐
mi bohatí, se k nám chovali laskavě. Se se‐
strou jsme vyrůstaly v chudých poměrech,
proto přepychové zařízení, koberce, obrazy
v pozlacených rámech nás okouzlovaly. Na
udržování zahrady měli najatého zahradníka,
který pak v zimě topil (vila měla již tehdy
ústřední topení). S domácností pomáhala pa‐
ní Seichertové služka, která byla zároveň i její
společnicí. Po válce se však hodně věcí změni‐
lo. Služka odešla do Ameriky, protože se v ro‐
ce 1945 zamilovala do jednoho amerického
vojáka. Vzpomínám si, že si s paní Seicherto‐
vou dlouho dopisovaly.“

Paní Jandová pokračuje ve vyprávění, ten‐
tokrát vzpomínkami na svoji rodinu: „Náš
otec se vyučil tesařem u mistra Jana Webera

z Prapořišť, ale protože bylo v Němčicích a
okolí málo práce, přijal zaměstnání na Her‐
štejnském polesí, kde zůstal až do konce roku
1943. Maminka pocházela z Únějovic, jako
poslední ze šesti dětí. Přála si být švadlenou,
ale rodina neměla na vyučení dost peněz, a
tak od 14 let sloužila ve Všepadlech na hospo‐
dě u Haisů. Tam se také při jedné zábavě set‐
kala s tatínkem. Moje starší sestra (*1940) se
narodila ještě v Únějovicích čp. 13, já až
v Němčicích v čp. 22. Celý náš byt byla jedna
místnost a komora. Protože byl tatínek tesař,
vyrobil stůl, židle, štelář na nádobí, malé žid‐
ličky pro nás a lavici ke kamnům. Obec Něm‐

čice byla za války hodně obsazena Němci. Vo‐
jáci obcházeli chalupy a vybírali si kuchyně,
kde by mohli vařit pro své důstojníky. Také
naše kuchyně se jim zalíbila. Maminka dosta‐
la nařízeno, že pro nás musí uvařit do deseti
hodin, a pak kuchyni uvolnit pro jejich kucha‐
ře. Maminka v té době nosila oběd do lesa ta‐
tínkovi, my se sestrou jsme čekaly u babičky.
Někdy si důstojník vyměňoval svůj oběd za
náš. To se stávalo, když maminka uvařila
k obědu knedlíky a zelí se škvarky (maso ne‐
bylo). Kuchař byl Čech, takže nám na papír
napsal, že oběd musel vyměnit. Tatínkovi to
ale nevadilo, protože získal oběd s masem.
Kuchař vařil převážně z konzerv, které u nás
pak různě poschovával jako poděkování od
kuchaře. 

Tatínek odešel v roce 1944 pracovat do
Klatov k ČD. Protože byl tesařem, stal se topi‐
čem. Za strojníky byli vybráni zámečníci. Kaž‐
dý, kdo chtěl tehdy u ČD pracovat, musel se
prokázat, že nemá židovský původ. Dokládaly
se rodné listy, oddací listy rodičů a prarodičů,
včetně sourozenců po dvě pokolení. Do Něm‐
čic se vracel tatínek pěšky 6 km přes les. Byla
válka, a tak jsem se vyptávala, zda se v noci
nebojí. Přikývl, že bojí, ale že si po cestě zpívá
nebo hvízdá a tím strach zahání. V práci v Kla‐
tovech se seznámil s drážním inženýrem Bo‐
humilem Seichertem, bratrem notáře Františ‐
ka Seicherta. Protože věděl, že tatínek chodí
po práci do Němčic ještě dalekou cestu, do‐

mluvil mu podnájem v suterénu vily svého
kdyňského bratra. Dvě místnosti stačily pro
naši celou rodinu. A jak proběhlo naše stěho‐
vání z Němčic? Veškeré zařízení se vešlo na
jeden žebřiňák.“

Docela špatné časy nastaly Seichertům až
po roce 1948. Tehdy socialistické Českoslo‐
vensko řešilo špatnou poválečnou bytovou si‐
tuaci. V červenci 1948 vyšlo nařízení, podle
kterého orgány státu vykonávaly správu ve‐
škerých záležitostí v oblasti bydlení (i v sou‐
kromém sektoru). Tím získal Místní národní
výbor pravomoc přidělovat nájemníky i do
soukromých domů s tzv. nadměrečnými met‐
ry. Seichertovi by se museli uskromnit a po‐
skytnout své pokoje pro další cizí nájemníky.
Tuto situaci nenesli dobře, a tak se raději od‐
stěhovali do Klatov, do domu bratra Bohumi‐
la, který by jinak jako svobodný drážní inže‐
nýr musel rovněž do svého domu v Klatovech
přijmout přidělené cizí osoby. V Klatovech žili
společně s matkou a synovcem sirotkem Hyn‐
kem. František a Bohumil Seichertovi měli to‐
tiž ještě třetího bratra Ignáce. Ignác vystudo‐
val také práva. Oženil se a působil jako notář
v Jílovém u Prahy. Tam se mladému páru na‐
rodil syn Hynek. Ignác však zemřel v raném
věku svého syna Hynka a zanedlouho one‐
mocněla a zemřela i Hynkova maminka. Sirot‐
ka se tedy ujala babička a svobodný strýc Bo‐
humil z Klatov. Později mladý Hynek vystudo‐
val rovněž práva. Působil jako soudce v Do‐
mažlicích, v Plzni a v Klatovech. Po smrti
Františka Seicherta (+1963) se stal dědicem
kdyňské vily právě on. Dům plný nájemníků
v důsledku dlouhodobé neúdržby se ocital ve
špatném stavu. Nájemníci si stěžovali a MNV
nutil Hynka Seicherta, jakožto majitele, k ne‐
ustálým opravám. Nakonec podlehl tlaku a
v roce 1971 souhlasil s prodejem vily ve pro‐
spěch MNV Kdyně.

Vzpomínky paní Marie Jandové, bývalé
zdravotní sestry, zdaleka tímto nekončí. Její
zajímavé vyprávění o poválečné době, o no‐
vých sousedech a nájemnících, o častých náv‐
štěvách Káji Chadimové a Jana Třísky v této
vile nebo o četnické stanici pana Žítka, která
se rovněž ve vile nacházela, se snad podaří
napsat někdy příště.  Ludmila Brychová

Příběh vily manželů Seichertových
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Měsíc příběhů bezpráví každý rok v listo‑
padu připomíná okamžiky českosloven‑
ských dějin. Letos jde o 20. ročník zaměřený
na 35. výročí sametové revoluce. Zapojit se
mohou základní a střední školy, volnočasové
instituce, knihovny, kavárny a další pořádá‑
ním projekcí filmů s tématikou českosloven‑
ských dějin a pozváním hosta (pamětníka,
filmaře, protagonisty, historika) na pofilmo‑
vé debaty. Přihlášení získají exkluzivní ma‑
teriály ‑ filmy o událostech sametové revolu‑
ce z pohledu mladých lidí, online výukovou
hru a plakátovou výstavu 1989 ‑ Rok zázra‑
ků. Info: https://www.jsns.cz/projekty/pri‑
behy‑bezpravi/mesic‑pribehu‑bezpravi. 

(red)
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Městys Koloveč spolu s místními spolky a sdruženími opět pořádal  v sobotu 7. září nejen
pro děti rozloučení s prázdninami tentokrát s klaunkou Pepinou. Pro všechny byly u rybní‐
ka v Holci nedaleko obce připraveny různé hry a soutěže: modelování balónků, uzlování,
střelba vzduchovkou, prakem, lukem, motorické hry, malování na balónky i obličej, hod šiš‐
kou do klobouku, střelba míčkem na špalíky i poznávání rostlin. Nechyběla ukázka hasič‐
ské techniky, projížďky na lodičce, airsoft, mazlíčkárna s králíčky a skákací hrad. Klaunka
Pepina provázela dětskou diskotéku i školou žonglování. Na závěr pěkného odpoledne při‐
pravili místní hasiči na louce pěnu pro dětské dovádění. Po celou dobu měli návštěvníci
možnost si v krásném areálu koupit občerstvení.  Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Loučení s prázdninami

Ženský mrákovský volejbal oslavil v loňském roce čtyřicet let aktivní činnosti. Volejbalistky
jsou stále zapojeny v okresním přeboru DO‑Z1. Od roku 2012 začali žáci tréninky volejbalu
při základní škole Mrákov a v sezóně 2018/2019 se aktivně vedení tréninků ujaly hráčky
mrákovského ženského volejbalu. Chlapci a dívky hrají soutěž do 18 let, postupně odchází
a noví přichází. Některé dívky zůstávají a hrají okresní přebor.
Turnaj trojiček se stal tradicí. Každý rok se na místním hřišti sejdou současní hrající i býva‑

lí, již nehrající, volejbalisté. Výrazný věkový rozdíl nehraje roli. Také letos se sešlo 15 hráčů,
kteří vytvořili 5 týmů. Slunečné počasí, chuť zabojovat a fandící diváci, to vše nahrávalo kva‑
litní hře a dobré náladě.  Majka Kabůrková

Mrákovský turnaj trojiček

Švehlův památník
Pokračování z minulého čísla VIZ: KRONIKA
2 rok 1994, str. 13–14, a rok 2013, str. 5–7. 

V roce 1935 měla obec Brnířov – německy
Premirschen – 352 obyvatel a 73 domů.

Své členy zde měly tyto strany: Sociální demo‑
kraté, Agrárníci, Čeští socialisté, Komunisté a
Klerikálové. Německé rodiny zde žily 3 a 1 smí‑
šená rodina.

Dne 10. 6. 1935 došlo k odhalení pomníku.
U Kdyně se seřadil průvod v čele se státní vlaj‑
kou, následovalo 25 jezdců na koních, za nimi
alegorický vůz a žebřiňáky z Nové Vsi, Chodské
Lhoty, Šteflí, Hluboké a Brnířova. Poté hudba a
ostatní účastníci. Průvod obešel náves a shro‑
máždil se u dosud zahaleného pomníku. Po stát‑
ní hymně a vztyčení vlajky odhalil pan Josef Sei‑
denglanz pamětní kámen a vysazené 3 lípy.

Po II. světové válce byla Agrární strana záko‑
nem rozpuštěna pod záminkou kolaborace
s okupanty. Švehlovi nástupci byli uvězněni a
venkov ovládla komunistická strana se svým
programem. Od r. 1948 začala vznikat v repub‑
lice Jednotná zemědělská družstva.

V roce 1948 komunisté vykopali před pomní‑
kem jámu a kámen do ní svalili a zaházeli zemí.
Pamětní spis zůstal v betonových základech pa‑
mátníku. Obec Brnířov zůstala samostatná od
r. 1919 mimo 2. světovou válku až do 31. 12.
1963. Od 1. 1. 1964 se Brnířov sloučil se Kdyní.
Samostatnou obcí se stal Brnířov znovu až od 1.
1. 1991, po vyhlášení referenda v Brnířově dne
24. 11. 1990.

OBNOVENÍ ŠVEHLOVA PAMÁTNÍKU
Dne 30. 6. 1994 člen obecního zastupitelstva

Brnířov pan Vladimír Weber za pomoci několi‑
ka dalších občanů pomník vykopali a obnovili.
Nese původní nápis – Švehlově památce 1935.
Uprostřed návsi v Brnířově je malý spíše minia‑
turní parčík, jemuž mladí i staří říkají Švehlova
zahrádka. Mnozí z těch mladších si možná až
v roce 1994 uvědomili, proč tomu tak je.  

Z brnířovské kroniky č. III, str. 24
V sobotu 15. 11. 2014, před brnířovskou pou‑

tí, byla v kapli sv. Martina sloužena mše, a ná‑
sledovalo slavnostní odhalení pamětní desky
padlým brnířovským občanům v první světové
válce. Z 54 brnířovských vojáků se nevrátili 3.

Byli to: František Kraus, Jakub Nushart
a Josef Ševčík.

Aktu slavnostního odhalení desky byli pří‑
tomni i potomci padlých, zavzpomínali na své
předky a vůbec na život během posledních sto
let v Brnířově. Ostrostřelci ze Stříbra za použití
historických předovek vypálili slavnostní salvu.
Ke zhlédnutí byly i staré fotografie pana Micha‑
la Mlnáříka. O jeho cestě legionářským vlakem
přes celé Rusko až do Vladivostoku, poté přes
Japonsko a Ameriku, o návratu domů, vyprávěl
jeho vnuk ak. malíř M. Rittstein. Tato akce aktu‑
álně připomněla všem přítomným hrůzy válek.
Ani do dneška se nepodařilo z lidského života
války vyřadit. Pořád se někde ve světě bojuje, a
i když jsou to lokální války, jsou i pro mírové
oblasti neustálou hrozbou. L. Hynčíková
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Milí čtenáři,  možná si vzpomínáte na loňský článek o tom, jak byl kos‑
tel v Mrákově několik měsíců zavřený a jak v něm probíhala nákladná re‑
novace celého interiéru. Kromě odstraňování starých nátěrů a nového
malování bylo nutné vyspravit rozsáhlé praskliny v klenbě, také se re‑
staurovaly nástěnné malby. A navíc jedna „nová“ malba sv. Martina byla
pod starými nátěry objevena.

Psal jsem i o tom, že bylo nutné demontovat kazatelnu, která byla již
v havarijním stavu a musí počkat na další rok, kdy bude kompletně reno‑
vována. Během letošního roku probíhají práce na její záchraně. Kazatel‑
na byla kompletně ozářena, aby v ní nezůstal žádný dřevokazný hmyz. 

Zkušený restaurátor Miroslav Zvonař postupně jednotlivé části
 obnovuje, některé kusy, především z baldachýnu nad kazatelnou, byly
už v tak špatném stavu, že je bylo nutné vytvořit úplně znova, protože
již nešly opravit. Všechny práce by měly být hotové do listopadu. Ze
srdce děkuji všem, kteří opravu finančně podpořili. Především obcím
Mrákov a Tlumačov, dále firmám z okolí a mnoha drobným dárcům.
Bez vás by to nešlo!

Neméně důležitou akcí bylo restaurování obrazů křížové cesty a velké‑
ho obrazu Panny Marie lurdské. Zde bylo až neuvěřitelné, že obnovu
jednotlivých obrazů si mezi sebou rozdělili rodiny a jednotliví dárci, kteří
si obrazy „adoptovali“. Nešlo o drobné částky, proto vám velice děkuji! Po‑
kud byste chtěli, můžete podpořit i obnovu kazatelny svým darem. Celko‑
vé náklady se vyšplhají na více než 700 000 Kč a celou částku ještě zdale‑
ka nemáme. Na podporu renovace připravujeme do konce roku také be‑
nefiční koncert.  Ale už teď bych vás chtěl pozvat na slavnostní ukončení
oprav kazatelny, kterou požehná plzeňský biskup Mons. ThLic. Tomáš
Holub, Th.D. Slavnost se uskuteční 23. listopadu v 18:00.  P. Karel Adamec

O kostelu sv. Vavřince Nad Lhotou s Mikeškou
Velmi dobrá spolupráce s Domovem pro osoby se zdravotním
postižením z Bystřice nad Úhlavou a lhoteckými zahrádkáři se
opět potvrdila. Petr Mikeš a jeho kapela Mikeška zahrála a po‐
bavila celý areál lomečku nad Chodskou Lhotou, kde se sešlo
kolem sedmdesáti lidí. Populární písničky zpívali všichni. Muzi‐
kanti hráli na přání každého. Panovala dobrá nálada a poděko‐
vání patří nejen kapele, ale také přítomným pracovníkům Do‐
mova. Poté se ještě setkali pořadatelé turistického pochodu
Chodská bůta, kteří to protáhli až do pozdních hodin. Předseda
spolku a jednatelka poděkovali všem za jejich práci a vyhlásili
nejlepšího tipaře v tipařské soutěži „kolik letos přijde hostů“.
Letos vyhrál Míra Zajíc, drobnou cenu za spolupráci dostal i Mi‐
la Klimenda. Mikešce přejeme hodně úspěchů a děkujeme za
krásné odpoledne.  Milan Zajíc, foto Jaroslav Nunvář
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Čas běží neuvěřitelně rychle. Vždyť od mých začátků
na radnici v devadesátém roce uplynulo již 34 let.
V mezidobí se obyvatelstvo ve Kdyni hodně proměnilo.
Zanikl Elitex, zanikly Přádelny.  Ale zůstávají vzpomínky. 

Vilém Sitera byl jedním z těch, se kterými jsme společ‐
ně s kdyňským starostou Janem Löffelmannem spolu‐

pracovali. Měl na starosti delimitaci dřívějšího Bytového podniku Do‐
mažlice. Zakladatelská práva tohoto státního podniku připadala  městu
Domažlice. Hned od začátku jsme museli vyjednat podmínky, za kterých
byla část Bytového podniku delimitována pod město Kdyni. Bytový pod‐
nik vedle samotných bytů tehdy provozoval také lokální kotelny.  Vilém
Sitera se stal jeho prvním  polistopadovým ředitelem. Pamatuji si, jak
jsme spolu v Domažlicích houževnatě trvali také na delimitaci potřeb‐
ných nakladačů do Kdyně.  Nebylo to vůbec jednoduché. Nakonec jsme

se, i díky pochopení tehdejšího místostarosty města Domažlice Zdeňka
Slačíka,  domluvili. Vilém  Sitera byl podnikavý člověk. Ze začátku jeho fir‐
ma Teplo Sitera provozovala městské kotelny. Po rozdělení Bytového
podniku se stal i prvním ředitelem Transteplo Kdyně, a. s. V těch dobách
se řešila dostavba centrální kotelny, kterou začal stavět Elitex Kdyně na
pozemku patřícím  Vlnapu Nejdek. Po roce 1990 se pak musely mnohé
majetkové věci uvést do souladu s novou legislativou.  Všechno bylo no‐
vé, nic moc se nedalo odkoukat ani od Domažlic. Vilém Sitera byl ale již
tehdy zkušeným člověkem v oboru a byl nám velmi nápomocen. Na jeho
přínos pro město na začátku devadesátých let bychom neměli zapome‐
nout, byť od těch dob již uplynulo hodně času a jen málo účastníků si na
tyto polozapomenuté peripetie pamatuje. To všechno jsem si připomněl,
když jsem se dozvěděl, že Vilém Sitera již není mezi námi. Odešel ve věku
80 let v neděli 8. září 2024. Ing. Vladislav Vilímec, zastupitel města Kdyně

Za Vilémem Siterou

Zcela mimořádných 65 let od svatby oslavili Jiřina (1941) a Jiří
(1940)  Ticháčkovi ze Kdyně na Domažlicku. Dnes již více než
osmdesátiletí senioři jsou klienty domova pro seniory Clemen‐
tas v Janovicích nad Úhlavou. „Téměř jsme se nehádali, máme se
pořád rádi. Ale taky jsem mu někdy musela říct: otoč se a jdi rov‐
ně,“ uvádí paní Jiřina. Kam asi ten druhý podle starého úsloví
dojde, si podle ní musí každý domyslet. Celý život se snažila si
nepřipouštět problémy. S manželem, který nebyl často úplně
klidný, vychovali tři děti, a protože měla od narození „prořízlou“
pusu, zvládla i náročnou práci jeřábnice, kterou začala dělat
zhruba pět let před odchodem do důchodu. (zdroj Clementas)

Kamenná svatba Přelom léta v Nové Vsi

Poslední prázdninovou neděli byly za obecním úřadem připravené veselé hry a
sportovní aktivity. A protože školní rok byl „za rohem",hodně úkolů bylo vymyšle‐
no tak, aby děti protáhly nejen celé tělo, ale také procvičily hlavičky. Počasí nám
přálo a léto se loučilo sluníčkem a teplíčkem, takže se hodilo například lovení
míčků z vody pomocí nohou. Přišly vhod nanuky, a kdo chtěl, mohl se svlažit v ba‐
zénku. Všem dětem přejeme veselý a úspěšný školní rok!
A aby té zábavy nebylo málo, poslední zářijový týden si mohli projít děti a rodiče
podzimní stezku po vsi. Na šesti zastaveních čekalo šest hesel do závěrečné tajen‐
ky a zároveň hádanka, která dovedla děti k dalšímu stanovišti. Za vyluštěnou ta‐
jenku čekala sladká odměna.  Markéta Zemková, foto Pavel Podráský
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Kdyňsko s vůní podzimu

Rybářské závody v Zahořanech 21. září. Eliška Krchová

V sobotu 17. srpna pozvala obec Pocinovice občany na celodenní výlet do
Slavkovského lesa. Více str. 7.  Marie Homolková

Dětský den se konal 3. srpna v Němčicích na koupališti.  Poláková Petra

Včelí farma u Toupalů v Kolovči připravila v sobotu 20. července 6. ročník
Medového dne. Program zahrnoval návštěvu včelína s prosklenými úly,
apidomky, vyprávění o životě včel a vzniku medu, jeho ochutnávku i prodej.
Vše doplnil jarmark s oceněnými regionálními potravinami, malování na
obličej a bohaté občerstvení.   PK, foto Včelí farma u Toupalů

Konfederace politických vězňů opět organizovala pietní akt na památ‑
ku „těch, kteří neprošli“.  Na  oběti komunistického režimu se už po 29.
vzpomínalo u Všerubských kamenů. Po skončení ceremoniálu se všich‑
ni účastníci stali hosty manželů Toušových na statku u Vítků.  (sh)

Kolovečská pouť.                                                             foto Kateřina Němečková


